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Lietuvos automobilių sporto federacija 

LASF Teisėjų komisijos protokolas Nr. 2023-01 

2023-10-25 

 

LASF Teisėjų komisijos posėdis vykęs LASF patalpose, pradėtas 2023-10-25 (trečiadienį) 17:10 val., 

baigęsis 2023-10-25 (trečiadienį) 20:15 val. 

 

Dalyvavo: 

LASF Teisėjų komisijos pirmininkas- Kipras Aleknavičius 

LASF Teisėjų komisijos nariai – Vaiva Šlėderienė, Tomas Bielevičius 

 

 

Posėdžio pirmininkas – Kipras Aleknavičius 

Posėdžio sekretorė – Vaiva Šlėderienė 

 

I. Darbotvarkės pristatymas ir tvirtinimas:  

SIŪLYTA: patvirtinti Teisėjų komisijos posėdžio darbotvarkę: 

1. E-lenktynių teisėjų licencijų išdavimas; 

2. Naujos metodinės medžiagos teisėjams rengimas; 

3. Susitikimas su FIA atstovu; 

4. Informacijos sklaida ir viešinimas teisėjams; 

5. Teisėjų komisijos dalyvavimas sporto disciplinų posėdžiuose; 

6. Teisėjų komisijos sudėties papildymas; 

7. Saugaus teisėjų darbo užtikrinimas. 

 

BALSUOTA:  UŽ - VIENBALSIAI 

NUTARTA: patvirtinti Teisėjų komisijos posėdžio darbotvarkę: 

1. E-lenktynių teisėjų licencijų išdavimas; 

2. Naujos metodinės medžiagos teisėjams rengimas; 

3. Susitikimas su FIA atstovu; 

4. Informacijos sklaida ir viešinimas teisėjams; 

5. Teisėjų komisijos dalyvavimas sporto disciplinų posėdžiuose; 

6. Teisėjų komisijos sudėties papildymas.  

7. Saugaus teisėjų darbo užtikrinimas. 
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II. Darbotvarkės klausimų nagrinėjimas: 

 

1. E-lenktynių teisėjų licencijų išdavimas; 

 

SVARTSYTA:  Į teisėjų komisiją kreipėsi E-Sporto komiteto pirmininkas su prašymu išduoti licencijas 

ir E-Sporte dirbantiems teisėjams. Komisija diskutavo kokios galėtų būti sąlygos E-teisėjų licencijų 

išdavimo sąlygos. 

SIŪLYTA:  1.1 Kreiptis į E-Sporto komitetą dėl jų galimybės paruošti teorijos žinių klausimus E-sporto 

teisėjams arba komitetui pasitvirtinti jau dirbančių ir patirtį turinčių teisėjų sąrašą vadovaujantis 

LASVOVT.  

1.2.  Kreiptis į LASF administraciją, kad prie licencijų išdavimo tvarkos būtų įtraukta ir E-sporto 

teisėjų licencijos.  

1.3. Gavus atsakymą iš E-Sporto komiteto spręsti dėl tolimesnių veiksmų.  

BALSUOTA: UŽ-VIENBALSIAI 

NUTARTA:  1.1 Kreiptis į E-Sporto komitetą dėl jų galimybės paruošti teorijos žinių klausimus E-

sporto teisėjams arba komitetui pasitvirtinti jau dirbančių ir patirtį turinčių teisėjų sąrašą 

vadovaujantis LASVOVT.  

1.4.  Kreiptis į LASF administraciją, kad prie licencijų išdavimo tvarkos būtų įtraukta ir E-sporto 

teisėjų licencijos.  

1.5. Gavus atsakymą iš E-Sporto komiteto spręsti dėl tolimesnių veiksmų.  

 
2. Naujos metodinės medžiagos teisėjams rengimas; 

SVARSTYTA: LASF Prezidentas kreipėsi į teisėjų komisiją su mintimis, kad teisėjai neskaito ir 

nesidomi taisyklėmis, todėl reikia ieškoti būdų, kaip informaciją pateikti aiškiau, trumpiau ir 

konkrečiau.  

Turima LASF metodinė medžiaga iš esmė yra gera, tačiau reiktų sutrumpintos versijos, kuria galėtų 

vadovautis mažiau patirties turintys teisėjai, varžybų metu. Komisijos nariai susitarė, kad iki sekančio 

teisėjų komisijos posėdžio K. Aleknavičius parengs sutrumpintą metodinę medžiagą ralio disciplinai, 

V. Šlėderienė žiedui, T. Bielevičius krosui. Kitame posėdyje aptarti parengtą medžiagą, susidėlioti 

kuo bendresnę ir aiškesnę struktūrą, apimtį bei formą.  

Šiuo klausimu balsuota nebuvo.  

3. Susitikimas su FIA atstovu; 

 

INFORMUOTA: LASF projektų vadovė stažuodamasi FIA, kaip vieną iš problemų išskyrė grėsmes 

teisėjų suinteresuotume ir sunkumus pritraukti naujus žmones dirbti automobilių sporte. FIA 

atsižvelgdama į tai suorganizavo „Zoom“ susitikimą su LASF atstovais ir pateikė savo siūlymus 

problemos sprendimui. 
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Teisėjų komisijos pirmininkas informavo, kad susitikus su FIA training atstovu Greg, buvo aptartos 

šios temos:  

• Daugelyje valstybių teisėjai negauna finansinio atlygio už darbą. Reiktų pasidomėti kokios 

paskatos (ne finansinės) yra taikomos kitų federacijų pvz. : UK ar Prancūzijos.  

• Reklamos stoka. FIA strategija: kviesti žmones savanoriauti lenktynių metu. Pati idėja yra 

paremta tuo, kad jei jau atvyko žiūrėti lenktynių gyvai, reiškiasi jie jau yra aktyviai 

besidomintys automobilių sportu ir turi didesnes galimybes įsitraukti į veiklas. (Posėdžio 

metu buvo diskutuota, kad galbūt reiktų paruošti bukletus, stendą ar panašią informaciją ir 

dalinti ją varžybų metu). 

• Gregas daug kartų susitikimo metu akcentavo, kad turi būti didesnis ASN įsitraukimas į 

varžybų organizavimą. FIA baiminasi, kad organizatoriai ar dalyviai pradės ASN laikyti įkaitais, 

tad siūlo atsirinkti, kas yra po LASF vėliava, nes atsakomybė visuomet krenta ir federacijoms.  

• Teisėjų kvalifikacijos kėlimas. Siūlomas metodas - paskelbti, kad bus mokymai į specifinę 

poziciją (CRO ar konkrečios disciplinos varžybų vadovų). Būtinai išsikelti laiko tarpą – apie du 

metus. Per tą laiką komisijai paruošti privalomus seminarus (2-4)  per metus. Norintiems 

keltis kvalifikacijas dalyvavimas būtinas, taip pat taikyti teorijos testus. Taip pat pabrėžė, kad 

būtina nusibrėžti reikalavimų liniją. (Jei neišlaikai testo, kas toliau? ).  Kaip tai įgyvendinti? Jei 

asmuo turi LASF licenciją nebūtinai reiškia, kad jį kvies organizatorius dirbti savo varžybose 

(pozicijų stagnacija). Būtinybė taikyti praktinius užsiėmimus -  gyvas mokymasis būnant šalia, 

galimi bendri ar specifiniai mokymai, kuriuos organizuoja LASF. 

• Teisėjavimo populiarinimo metodas - interviu. Trumpi pokalbio tipo filmukai, pasitelkiant 

sportininkus, teisėjus, organizatorius ar kitus įdomius asmenis. 

Klausimas informacinio pobūdžio.  

4. Informacijos sklaida ir viešinimas teisėjams; 

SVARSTYTA: Viešinimas aktualus ne tik naujų teisėjų pritraukimui, bet tai būtų, kaip stimulas labiau 

į veiklas įtraukti bei supažindinti su esamais ilgamečiais teisėjais, taip pat tai būtų patogesnė bei 

greitesnė informacijos sklaida. Aparta, kad reiktų publikuoti antradieniais arba ketvirtadieniais, 

kadangi dar nėra didelio srauto skelbiamos informacijos socialiniuose tinkluose. Būtina sekti ir 

stebėti informacijos sklaidos pasiekiamumą bei įtraukimą. 

 

SIŪLYTA: Iš anksto parengti straipsnių, trumpų video ciklą LASF socialiniams tinklams. (Pvz.: istorijos, 

kaip tapo teisėjais, klausimai + prizai [bilietai į įvairių disciplinų varžybas, galbūt sutiktų prisidėti ir 

sportininkai, kurie supažindintų ar pavežiotų testų metu]).  

 

BALSUOTA: UŽ-VIENBALSIAI 

 

NUTARTA: Iš anksto parengti straipsnių, trumpų video ciklą LASF socialiniams tinklams. (Pvz.: 

istorijos, kaip tapo teisėjais, klausimai + prizai [bilietai į įvairių disciplinų varžybas, galbūt sutiktų 

prisidėti ir sportininkai, kurie supažindintų ar pavežiotų testų metu]). 
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5. Teisėjų komisijos dalyvavimas sporto disciplinų posėdžiuose; 

SVARSTYTA: Būtinumas ir galimybės dalyvauti sporto disciplinų posėdžiuose. Bent kartą per metus 

inicijuoti susitikimus su komitetais. Pirmasis posėdis, kuriame dalyvaus teisėjų komisija bus kroso 

disciplinos, lapkričio 7 dieną. 

 

6. Teisėjų komisijos sudėties papildymas. 

SVARSTYTA: Komisijos pirmininkas informavo, kad prie teisėjų komisijos siūlo prisijungti Justinui 

Randžiui.  

 

SIŪLYTA: Vadovaujantis LASF Įstatų 15.9 p. kreiptis į LASF Tarybą dėl komiteto sudėties papildymo 

Justinu Randžiu.  

 

BALSUOTA: UŽ-VIENBALSIAI 

 

NUTARTA: Vadovaujantis LASF Įstatų 15.9 p. kreiptis į LASF Tarybą dėl komiteto sudėties 

papildymo Justinu Randžiu. 

 

7. Saugaus teisėjų darbo užtikrinimas. 

 

SVARSTYTA:  Teisėjų komisija aptarė norą siekti, kad būtų konkrečiai aprašyti minimalūs standartai 

į kuriuos privalėtų atsižvelgti varžybų organizatoriai. (Pvz.: Starto ir saugumo zonos atsiraukimui, 

padėklai stovint trasoje, kai nėra bokštelio, atviros palapinės apsaugančios nuo lietaus ir pan.)  

Poreikį ir galimybes galima išsiaiškinti būsimame posėdyje su teisėjų klubų atstovais bei sporto 

disciplinų posėdžiuose. Apsitarus su teisėjų klubais reikalavimų nekelti per vienerius metus, o 

bendrai nuspręsti, kas kitiems metam atrodo svarbiausia ir nuo ko reiktų pradėti.  

 

SIŪLYTA: Aptarus su komitetais ir teisėjų klubais ir tuomet siūlyti LASF administracijai minimalius 

teisėjų prašymus įtraukti į varžybų organizavimo sutartį. 

 

BALSUOTA: UŽ-VIENBALSIAI 

NUTARTA: Aptarus su komitetais ir teisėjų klubais ir tuomet siūlyti LASF administracijai 

minimalius teisėjų prašymus įtraukti į varžybų organizavimo sutartį. 

 

Protokolo lapų – 4.  

Posėdžio pirmininkas – Kipras Aleknavičius 

 

Posėdžio sekretorė – Vaiva Šlėderienė 

 


